
Seniorrådet                                           Beslutningsprotokol nr. 3 
 
________________________________________________________________________________  
 
Dato: 15.05.2020                  Kl: 10.00    Sted: Byrådssalen, Meldahl 
 
________________________________________________________________________________  
 
Deltagere:      Seniorrådet, Mona Nederby Larsen, Janni Sadolin Hougaard 
 
 
Fraværende:   
 
________________________________________________________________________________  
 
 

DAGSORDEN 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Hilse på og Intro til Yelva 

4. Tilbagemelding på temadrøftelsen med Udvalget den 29. april 

5. Ekstraordinær anlæg 

6. Status P-Avisen 

7. Nyt fra Rådets medlemmer 

8. Sager til Senior og Handicapudvalget 

1. Fortsat analyse af plejen – revidereret tidsplan  

2. Forsat analyse af plejen – prognose  

3. 1. budgetopfølgning 2020 for Senior og Handicapudvalget  

4. Retningslinjer for og frigivelse af midlerne til en tilgængelighedspulje  

5. Frigivelse af budgetmidler – afgiftsberigtigelse af busser  

6. Godkendelse af partnerskabsaftale mellem Idrætshøjskolen i Fredericia og Fredericia 

Kommune  

7. Indførelse af bagatelgrænse for egenbetaling – ophold på Hannerup Pleje- og 

Rehabiliteringscenter  

8. Hjemliggørelse af Fredericia kommunes plejehjem  

9. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

10. Senere indkomne sager 

11. Eventuelt 



 
REFERAT 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Godkendt. 

 

Punkt 3 Hilse på og Intro til Yelva 

Seniorrådet bød Yelva velkommen. Derefter var der en præsentationsrunde, hvor Seniorrådet og 

Yelva præsenterede sig selv. 

 

Yelva gav også en kort status på corona situationen i Fredericia. 

 

Punkt 4 Tilbagemelding på temadrøftelse med Udvalget den 29. april 

Mona gav en kort tilbagemelding på temadrøftelsen i udvalget vedr. rengøring, besøgsrestriktioner, 

dagcenter, demens interval aflastningspladser på Hybyhus og næste skridt i genåbningsplaner 

 

Punkt 5 Ekstraordinær anlæg 

Regeringen har suspenderet anlægsloftet, og kommunen har fået lånemuligheder. Derfor er der 

hjemtaget lån og sat gang i ekstraordinære anlæg. På Senior og Handicap området bliver der blandt 

andet investeret i elcykler, hjemliggørelse af plejehjem, Ipads, inventar til sygeplejeklinikken m.m.  

 

Vi kommer også til at søge midler til pavilloner til plejecentre til brug til udendørs besøg i 

forbindelse med besøgsrestriktionerne. 

 

Punkt 6. Status P-Avisen 

Janni har tidligere bestilt adresseliste til distribution ved KMD, men denne gang fik vi en 

tilbagemelding på, at det kunne de ikke længere hjælpe med. Adresseliste skal derfor fremover 

skaffes ved Folkeregisteret i Fredericia Kommune. Grundet travlhed ved Folkeregisteret var det 

desværre ikke muligt at få en ny adresseliste inden deadline. Det blev derfor besluttet at bruge 

adresselisten fra sidste distribution. 

 

 



Punkt 7. Nyt fra Rådets medlemmer 

Birte, Jytte og Flemming har prøvesmagt mad fra Det danske Madhus. Tilbagemeldingen var at 

maden smagte godt og at det var en positiv oplevelse. 

 

Grethe deltager muligvis ikke i næste møde, da hun skal ind og opereres i næste uge. 

 

Punkt 8 Sager til Senior og Handicapudvalget 

Punkt 8.1 Fortsat analyse af plejen – revideret tidsplan   

Mona orienterede om punktet og Seniorrådet tog det til efterretning. 

 

Punkt 8.2 Fortsat analyse af plejen - prognose 

Anne Grethe Eriksen fra Økonomi gennemgik sagen og Seniorrådet har følgende kommentar:  

Det anbefales, at de kommende analyser sætter fokus på, hvorledes midlerne fra Ældremilliarden og 

Værdighedsmilliarden samt andre tildelte midler fortsat forbliver inden for ældreområdet til at 

understøtte Fredericia Kommunes værdighedspolitik med de 7 fokusområder:  

- Livskvalitet 

- Selvbestemmelse 

- Pårørende 

- Kvalitet, tværfaglighed og sammenhæng i Plejen 

- Mad og ernæring 

- Ensomhed 

- En værdig død 

 

Punkt 8.3 1. budgetopfølgning 2020 for Senior og Handicapudvalget 

Mona orienterede om punktet og Seniorrådet tog det til efterretning. 

 

Punkt 8.4 Retningslinjer for og frigivelse af midlerne til en tilgængelighedspulje 

Mona orienterede om punktet og Hanne Bylov gennemgik anbefalinger til kriterier til ansøgningen 

og tidsplanen. Seniorrådet får materialet til høring og bedes komme med input, som kan tages med 

til udvalgsmødet. 

 

 

 

Punkt 8.5 Frigivelse af budgetmidler – afgiftsberigtigelse af busser 



Mona orienterede om punktet og Seniorrådet tog det til efterretning. Seniorrådet indgår gerne med 

bl.a. formanden i, hvilke regler, der skal gælde for udlån af busserne. 

 

Punkt 8.6 Godkendelse af partnerskabsaftale mellem Idrætshøjskolen i Fredericia og 

Fredericia Kommune 

Mona orienterede om punktet og Seniorrådet tilslutter sig indstillingen. 

 

Punkt. 8.7 Indførelse af bagatelgrænse for egenbetaling – ophold på Hannerup Pleje- og 

Rehabiliteringscenter 

Mona orienterede om punktet og Seniorrådet tog det til efterretning. 

 

Punkt. 8.8 Hjemliggørelse af Fredericia kommunes plejehjem 

Mona orienterede om punktet. Seniorrådet anbefaler, at man inddrager brugerne og evt. pårørende i, 

hvordan man bedst hjemliggør plejecentrene. 

 

Punkt 9 Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt 9.1 Orientering v/Jan Kargo 

Mona orienterede om ventelisten og Seniorrådet tog den til efterretning og udtrykte, at der stadig er 

behov for flere pladser. 

 

Punkt 10 Senere indkomne sager 

Ingen 

 

Punkt 11 Eventuelt 

Seniorrådet sagde pænt tak for det fantastiske samarbejde til Hanne Bylov, og ønskede hende alt 

godt fremover i hendes nye stilling ved Regionerne.  

 

Seniorrådet vil gerne have et møde med Udvalget tidligt i august. 

 


